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Den 15. oktober 2021 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1741 (MOF alm. del) stillet 21. september 2021 efter 

ønske fra Zenia Stampe (RV). 

Spørgsmål nr. 1741 

”Kan miljøministeren oplyse, om muligheden for at indføre et forsigtighedsprincip, så det kun er 

pesticider testet under danske forhold, som må anvendes, hvis det positivt kan konstateres, at de ikke 

havner i vores grundvand?” 

Svar 

I det danske varslingssystem for udvaskning af pesticider (VAP) efterprøves Miljøstyrelsens 

godkendelse af pesticider ”i virkeligheden” under danske landbrugsmæssige forhold. Udvælgelsen at 

teststoffer til VAP foregår i samarbejde mellem Miljøstyrelsen, Aarhus Universitet (DCA) og GEUS på 

grundlag af viden om bl.a. pesticiderne og deres nedbrydningsprodukters mobilitet, det samlede 

behandlede areal og solgte mængder.  

 

Hvis test i VAP betyder, at der ikke kan vises sikker anvendelse, er det muligt, godkendelserne kan 

justeres, så anvendelsen bliver sikker, og ellers trækkes godkendelserne. Det følger af 

pesticidforordningen og de ensartede principper for vurdering og godkendelse af 

plantebeskyttelsesmidler i Kommissionens forordning 546/2011 af 10. juni 2011, hvor det fremgår, at 

medlemsstaterne ved vurdering af udvaskning af pesticider og deres metabolitter til grundvand i 

forbindelse med godkendelsen af pesticidprodukter skal inkludere alle relevante overvågningsdata.  

 

Det vurderes ikke at være i overensstemmelse med pesticidforordningen at indføre et generelt krav til 

ansøgerne om efterprøvning af sprøjtemidler i VAP inden godkendelse, da der ikke vil være fagligt 

belæg for en sådan efterprøvning af mange sprøjtemidler, hvor der ikke er en udvaskningsrisiko. 
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